

تعميم

(لجهات تقويم المطابقة المقبولة لدى الهيئة)

إشارةً إلى المادة الحادية عشرة من نظام سلامة المنتجات الصادر بالمرسوم الملكي رقم (م/٣٦) وتاريخ ١٤٤٦/٠١/٢٩هـ، وإلى المادة التاسعة عشرة من اللائحة التنفيذية لنظام سلامة المنتجات المعتمدة بقرار مجلس إدارة الهيئة السعودية للمواصفات والمقاييس والجودة رقم (٢٠٢٤/٢٠٣/٠١) في اجتماعه رقم (٢٠٣) بتاريخ ٢٠٢٤/١١/١٥م، وإشارة إلى ما نصت عليه اللوائح الفنية ضمن مادة البيانات الإيضاحية بضرورة تدوين اسم المورد (المستورد أو المصنع المحلي)، ورقم سجله التجاري على المنتج.

تؤكد الهيئة على الجهات المقبولة بضرورة التحقق من استيفاء المنتجات الخاضعة للوائح الفنية المدرجة أدناه لمتطلبات البيانات الإيضاحية المتعلقة بتدوين اسم المورد (المستورد أو المصنع المحلي)، ورقم سجله التجاري على المنتج، وذلك وفقاً لما ورد في اللوائح الفنية ذات العلاقة بدءاً من تاريخ ٢٠٢٦/١٠/٠١م وعدم إصدار أي شهادة مطابقة غير مستوفية لهذا البند بعد هذا التاريخ.

م	اللائحة الفنية
١	اللائحة الفنية للصهاريج الجزء الثاني - صهاريج نقل الغاز البترولي المسال
٢	اللائحة الفنية للمركب المائية
٣	اللائحة الفنية للصهاريج
٤	اللائحة الفنية للمقطورات ونصف المقطورات
٥	اللائحة الفنية لألواح التوازن الذاتي الكهربائية (السكوتر)
٦	اللائحة الفنية لأوعية الضغط البسيطة
٧	اللائحة الفنية لكراسي وأمان للأطفال
٨	اللائحة الفنية لمواد البناء الجزء الثالث - الروابط الهيدروليكية
٩	اللائحة الفنية لأنظمة الطاقة الشمسية الكهروضوئية الصغيرة
١٠	اللائحة الفنية للمصاعد الكهربائية للمباني والمنشآت

علماً أن الهيئة ستقوم بسحب ودراسة عينات عشوائية من الملفات الفنية عبر منصة سابر الإلكترونية للمنتجات المشمولة، للتحقق من استيفاء المنتجات لهذا البند ومدى التزام الجهات المقبولة بتطبيق ما ورد في هذا التعميم. وسيتم تطبيق العقوبات المنصوص عليها في نظام سلامة المنتجات ولوائحته التنفيذية بحق الجهات المخالفة.

وعليه، نأمل من كافة الجهات المقبولة التقيد بما ورد أعلاه والتأكيد على كافة الموردين (المستوردين أو المصنعين المحليين) بضرورة الالتزام بمتطلبات اللوائح الفنية ذات العلاقة، بما يضمن استكمال المتطلبات والالتزام بما نص عليه هذا التعميم في الوقت المحدد.

وتقبلوا أطيب التحيات،



Circular

(To Conformity Assessment Bodies Accepted by SASO)

With reference to Article (11) of the Product Safety Law issued by Royal Decree No. (M/36) dated 29/01/1446H, and Article (19) of the Executive Regulations of the Product Safety Law approved by the Board of Directors of the Saudi Standards, Metrology and Quality Organization (SASO) under Resolution No. (01/203/2024) in its meeting No. (203) dated 15/11/2024, and with reference to the provisions stipulated in the technical regulations regarding the Labeling Information requirement mandating the inclusion of the **supplier's name (Importer or local manufacturer) and the commercial registration number on the product**.

SASO would like to emphasize that all accepted CBs the necessity of verifying that products subject to the listed technical regulations comply with the requirements of the labeling information related to the inclusion of the **supplier's name (Importer or local manufacturer) and the commercial registration number on the product**, in accordance with the relevant technical regulations. This shall apply **effective from 01/10/2026**, and no Certificate of Conformity shall be issued for any product that does not comply with this requirement after this date.

#	Technical Regulation
1	Technical Regulation for Tanks -Part 2 : LPG Tankers
2	Technical Regulation for Watercrafts
3	Technical Regulation for Tanks
4	Technical Regulation for Trailers and Semi-Trailers
5	Technical Regulation for Electrical Self-Balancing Boards (Scooter)
6	Technical Regulation for Simple Pressure Vessels
7	Technical Regulation for Child Restraint Systems and Strollers
8	Technical Regulation for Budling Materials-Part 3: Hydraulic Links and Related Products
9	Technical Regulation for Solar Photovoltaic Systems
10	Technical Regulation for Electrical Lifts used in Buildings and Facilities

SASO will conduct random sampling and review of technical files through the SABER electronic platform for the covered products in order to verify compliance with this requirement and to ensure the extent of adherence by the CBs to the provisions of this circular. The penalties stipulated in the Product Safety Law and its Executive Regulations shall be applied to any non-compliant CBs. Accordingly, all accepted CBs are kindly requested to adhere to the above and to notify **all suppliers (Importers or local manufacturers)** of the necessity to comply with the requirements of the relevant technical regulations, thereby ensuring that all requirements are fulfilled and that the provisions of this circular are implemented within the specified timeframe.

Best Regards,

تعميم

لجهات تقويم المطابقة المقبولة لدى الهيئة

نظراً للتحديات التي تشهدها سلاسل الإمداد العالمية حالياً، والتي أثّرت على توفر بعض المواد الخام المستخدمة في الصناعات الكيميائية، وما تترتب على ذلك من آثار على بعض المصنّعين الوطنيين، نود إفاذكُم بأن الهيئة السعودية للمواصفات والمقاييس والجودة قد قامت **بتعليق** تطبيق البند الخاص بالمواد الفعالة ذات النشاط السطحي في مواصفات منتجات المنظفات ذات العلاقة والتي هي محل التحدي (المنظفات التركيبية - مساحيق الغسيل التركيبية المنزلية، المنظفات السائلة لغسيل الصحون يدوياً - المنظفات الاصطناعية السائلة للأقمشة والملابس) والمتأثرة مباشرة بهذه التحديات وذلك بصورة مؤقتة لمدة لا تتجاوز (٦) أشهر بدءاً من تاريخ ٢٠٢٦/٠٦/١٤م.

#	رقم البند المعلق	تفاصيل البند	رقم المواصفة	عنوان المواصفة
١	١١/٤	يجب ألا يقل مجموع العوامل النشطة السطحية سواء كانت أنيونية أو غير أنيونية أو أمفوتيرية أو كاتيونية خليط منهم وصابون أو مواد مماثلة عن ٦٪.	SASO GSO 151	المنظفات التركيبية - مساحيق الغسيل التركيبية المنزلية
٢	٦/٤	يجب ألا يقل المحتوى الكلي للمواد الفعالة (الأنيونية، الأيونية أو المواد ذات النشاط السطحي الأنيونية والكاتيونية (المتعادلة)) للمنظف السطحي في المنظف عن ٩٪ بالكتلة. ويمكن أن يحتوي على يوريا وكحول مناسب محول للصفات الطبيعية (الإيثانول المحول للصفات الطبيعية يجب أن ال يحتوي على ميثانول) مع ضرورة بقاء المحلول رافقا. ويجب أن لا يحتوي على محاليل غير مائية.	SASO GSO 2238	المنظفات السائلة لغسيل الصحون يدوياً
٣	فقرة (١) فقط من الجدول رقم (١)	مجموع المواد الفعالة الكلية (٦٪) كحد أدنى	SASO GSO 2059	المنظفات الاصطناعية السائلة للأقمشة والملابس

وتود الهيئة التأكيد على كافة الجهات المقبولة بالالتزام بتطبيق اختبارات الأداء على المنتجات المشار لها أعلاه لضمان كفاءتها الوظيفية خلال هذه الفترة.

وتقبلوا أطيب التحيات،



Circular

(To Conformity Assessment Bodies Accepted by SASO)

In light of the current challenges affecting global supply chains, which have impacted the availability of certain raw materials used in the chemical industries and consequently affected some national manufacturers, we would like to inform you that the Saudi Standards, Metrology and Quality Organization has temporarily **suspended** the implementation of the clause related to surface-active agents in the relevant detergent product standards that are subject to these challenges namely (Synthetic Detergents - Household Synthetic Detergents Powder - Liquid Detergent for Manual Dishwashing - Synthetic Liquid Detergents for Clothing and Fabrics) which have been directly affected by these challenges. This suspension is temporary and shall not exceed **six (6) months**, effective from 14/06/2026.

#	Item Number Suspended	Item Details	Standard No.	Standard Title
1	4.11	The total surface-active agents whether anionic, non-ionic, cationic, amphoteric or a mixture of either of them and soap or similar materials shall be not less than 6 %.	SASO GSO 151	Synthetic Detergents - Household Synthetic Detergents Powder
2	4.6	Total content of active matter (Anionic, Nonionic or Amphoteric) surface active agents shall not be less than 9% mass/mass, when its tested according to the Gulf Standard that mentioned in section 2.1. It also may contain urea and suitable denatured alcohol (the denatured alcohol shall not contain methanol) as may be necessary to maintain solution clarity. It shall not contain any other non-aqueous solvents.	SASO GSO 2238	Liquid Detergent for Manual Dishwashing
3	Item (1) only of Table No. (1)	Total active material (6 %) min	SASO GSO 2059	Synthetic Liquid Detergents for Clothing and Fabrics

SASO would like to emphasize that all accepted CBs shall comply with the implementation of the performance tests applicable to the above-mentioned products to ensure their functional efficiency during this period.

Best Regards,

